

Title (en)  
Skiboot.

Title (de)  
Schischuh.

Title (fr)  
Chaussure de ski.

Publication  
**EP 0654228 A1 19950524 (FR)**

Application  
**EP 94810607 A 19941019**

Priority  
CH 344693 A 19931118

Abstract (en)

Ski boot comprising an upper in the form of a collar (2) which is closed around the leg by means of two flaps (2a,2b) which overlap and enclose an inner comfort bootee (3). This collar (2) is closed by means of at least one strap (6), one end of which is permanently linked, directly or indirectly, to the collar (2) on the outside of the boot, for example by means of two rivets (21,22) on the inner face of the collar, this strap traversing the collar (2) via an opening (19) formed on the inside of the boot and returning via the outside of the collar to be attached to a tensioner (8) mounted on the outside of the boot. The absence of an anchoring point on the outer flap (2a) of the collar makes it possible to have a thin, flexible flap properly encasing the leg and thereby ensuring comfort and satisfactory holding. <IMAGE>

Abstract (fr)

Chaussure de ski comprenant une tige en forme de collier (2) venant se fermer sur la jambe par deux rabats (2a, 2b) se recouvrant et entourant un chausson intérieur de confort (3). Ce collier (2) est fermé au moyen d'au moins une sangle (6) dont une extrémité est reliée en permanence, directement ou indirectement, au collier (2) du côté extérieur de la chaussure, par exemple par deux rivets (21, 22) sur la face interne du collier, cette sangle traversant le collier (2) par une ouverture (19) formée sur le côté intérieur de la chaussure et revenant par l'extérieur du collier pour venir s'accrocher à un tendeur (8) monté sur le côté extérieur de la chaussure. L'absence de point d'ancrage sur le rabat extérieur (2a) du collier, permet d'avoir un rabat mince et souple enveloppant bien la jambe et assurant par conséquent confort et bonne tenue. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A43B 5/04; A43C 11/00**

IPC 8 full level  
**A43B 5/04 (2006.01); A43C 11/00 (2006.01)**

CPC (source: EP)  
**A43B 5/0433 (2013.01); A43C 11/00 (2013.01)**

Citation (search report)

- [A] DE 3431746 A1 19850321 - KASTINGER SPORTSCHUH [AT]
- [A] US 4649657 A 19870317 - IWAMA SHINICHI [JP]
- [A] FR 2640123 A1 19900615 - SALOMON SA [FR]

Cited by  
US2019159544A1; US11178932B2; EP2494880A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FR IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0654228 A1 19950524; EP 0654228 B1 19971126; CH 689506 A5 19990531; DE 69407023 D1 19980108; DE 69407023 T2 19980604**

DOCDB simple family (application)  
**EP 94810607 A 19941019; CH 344693 A 19931118; DE 69407023 T 19941019**